
Notat fra  Møde i IKAs Dialoggruppe den 26.11.2020 kl 12.30-14.30

Mødet afholdes på grund af fortsatte coronarestriktioner on line via Teams
Deltagere:

Navn Virksomhed Titel
Casper Helbo -Nielsen Processio ApS Adm. Direktør
Heidi Wael Næstved Kommune Teamleder hos SUI, Sydsjællands 

udbuds- og indkøbsfællesskab
Casper Hilligsøe Heinig Rigspolitiet Sektionsleder
Jan Sjøgaard Lyreco Major Account Manager Public DK 

Jesper Smidt Carlsen Region Sjælland Udbudskonsulent/Projektleder
Kim Jelling Ørnbo JDE Professional Danmark Key Account Manager Public Sector
Majbritt Laurine Frødstrup Haderslev Kommune Formand for IKAs Dialoggruppe

Kontrakt- og Udbudsspecialist
Peter Bjerrum BENT BRANDT A/S Salgschef/Sales Manager

Mette Egerup Rich Århus Kommunes Contract Manager
Karsten Bo Nielsen SKI Chefkonsulent
Helle Bjerregaard Kristensen VIA Indkøbskonsulent
Felix Dalker Dansk Industri Chefkonsulent
Christian Gislinge Semler A/S Green Fleet Manager
Christian Vejlesgaard Essity Commercial Director Denmark

Health and Medical Solutions
Gæst 

Mathias Winther SKI Indkøbsanalytikker

Afbud fra
Navn Virksomhed Titel
Mogens Toft Aarhus Universitet Indkøbschef
Bo Kristensen, Abena Markedschef
Mette Jepsen Region Syd Contract Manager
Daniel Bang Christensen Hvidovre Kommune Indkøbs- og udbubdskonsulent
Ib Thyge Christensen Københavns 

Professionshøjskole
Indkøbschef

Mickey Abben Johansen SKI Kundechef
Charlotte Hardam C.Hardam Indehaver
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Agenda

Indledning
Sagsbehandler: 

Valg af referent:  Majbritt skriver notat fra mødet.
Ordstyrer: Jan Sjøgaard

Ændringer i gruppen sammensætning:

Essity 
Ivar Næsheim er trådt ud af gruppen efter at have deltaget i Dialoggruppen i længst 
tid. Vi takker Ivar for indsatsen og for de mange gode dialoger. 
I stedet er vi så heldige,  at Christian Vejlesby har givet tilsagn om at være en del af 
gruppen. 

C.Hardam
Charlotte Hardam har taget imod invitationen om at genindtræde i Dialoggruppen 
denne gang som leverandør. 

Næstved Kommune
Heidi Wael har lovet os fortsætte i Dialoggruppen nu som repræsentant 
Ordregiversiden for Næsteved Kommune. 

Aahus Universitet
Thomas K. Schmidt er trådt ud af gruppen på ordregiversiden. Thomas har fået job 
som udbudsjurist hos Tolstrup og Vilsted. 
Mogens Toft fortsætter i gruppen, så universitetet er også repræsenteret 
fremadrettet. 
Bilag:
Indstilling:
Beslutning:
Til orientering

Særligt velkommen til Christian Vejlesgaard, som kort præsenterede sig.  

En egentlig præsentation af de øvrige gruppemedlemmer gemmes til næste fysiske 
møde. 

Gennemgang af de kommunale indkøbsdata
Sagsbehandler: 
Karsten Bo Nielsen
Baggrund:
Efter ønske fra især leverandørrepræsentanterne i Dialoggruppen har Majbritt Bedt 
SKI om en gennemgang af kommunale indkøbsdata. Kommunerne, som er 
repræsenteret i Dialoggruppen, har givet Ski tilladelse til at bruge deres data som 
cases. 

Bilag:
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Indstilling: Orientering og efterfølgende dialog.

Tusind tak til SKI – Karsten Bo Nielsen og Mathias Winther for et flot oplæg. 
Men mange god pointer. 
Enkelte drøftelse ud af mange gode pointer:

Ud fra de fremlagte data fra SKI drøftes

Fokus på små ordrer
Som det tidligere har været drøftet i Dialoggruppen er der fortsat fokus på små 
ordrer – og disses relativt store transaktionsomkostninger. 
Tiltag kan være francogrænser – ugentlig levering mm.  Når der laves udbud, bør 
der også være fokus på at ikke alle leverandører forlods  har et set up, hvor ordre 
kan samles til ugentlige leveringer. 

Lyreco oplever at kommunerne er kommet et godt stykke af vejen, men at 
Regionerne stadig har problemet. 

E-handel
Nogle Ordregivere er utilfredse med at der på SKI aftalerne er tvungen e-handel. 
Der efterlyses i stedet mulighed for at anvende leverandøren webshop. Dette kan 
dog kollidere med den kommende bekendtgørelse om e-handel på udvalgte 
områder. 

Punch-out kan måske være en løsning. Dette tvinger så leverandøren til at etablere 
en webshop, hvilket de leverandører som alene leverer til det offentlig ikke 
nødvendigvis har. 

Herfra tages en appel fra leverandørsiden til Ordregiversiden om at man – når der 
indkøbes e-handelsløsninger er opmærksomme på at leverandøren at e-handel ikke 
får fri mulighed for at hæve omkostninger for leverandørerne på aftaler. 
Der er aktuelt eksempler på at omkostninger ved at levere e-kataloger og 
omkostninger ved hver transaktion på e-portalen for leverandørerne er steget op til 
400 procent. 

Nogle leverandører af E-handelssystemer markedsfører at kataloger og 
transaktioner i deres system gratis Ordregiver. 

Det er en skjult omkostning som leverandøren af vare eller tjenesteydelse er nødt til 
på en eller anden måde at sende videre til Ordregiver. 

IKA Dialoggruppe sender denne pointe videre til IKA e-handelsgruppe. 

SKI slides efterspørges
Det aftales at Mathias Winther renser sin præsentation for slides, der ikke må 
komme ud og sender resten til Dialoggruppen. 
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Opfølgning på seneste møde 
Sagsbehandler: 
Karsten Bo Nielsen
På seneste møde blev der rejst en problematik overfor SKI vedrørende 
magtfordeling mellem SKI Strategigruppe og de faglige ekspertgrupper. 

Karsten fortæller om status. 

Bilag:

Beslutning:
Karsten fortæller at der er sat fokus på kompetencefordelingen mellem 
strategigrupperne og ekspertgrupperne, således at det fremover bliver muligt for 
ekspertgrupperne at få spørgsmål genrejst i strategigruppen. 

Bestyrelsens tanker vedr. tænketankene Lukket Punkt
Sagsbehandler: 
Majbritt
Orientering og drøftelse af IKAs tanker om tænketankene generelt  

Baggrunden er at mange af de nuværende tænketanke ikke fungerer optimalt. IKAS 
Bestyrelse vil gerne udarbejde et koncept for alle tænketanke som fremover ifl. de 
indledende tanker kommer til at hedde netværk. Det er et forsøg på en kvalificering 
af tænketankene. 

Dialoggruppen fungerer og de fleste af de retningslinjer, der er stillet forslag om, er 
Dialoggruppen længst forbi. 

Der er derudover forlag om et årligt kontingent for deltagelse i netværksgrupperne. 

Dette skal bl.a. finansiere afholdelse af netværksmøder samt at der er noget 
økonomi til eksterne indlægsholdere. 

Bilag: IKAs Bestyrelses tankepapir (behandles fortroligt)
Indstilling:
Majbritt indstiller 
at Dialoggruppen fortsætter som hidtil. At der som hidtil afholdes tre møder pr år, 
hvor de to af møderne afholdes på skift hos deltagerne uden afregning. At det årlige 
12-12 møde afholdes på Gl. Vindinge med egenbetaling. 

At der evt. kan opkrævet et mindre beløb som i størrelsesordenen 500 kr. årligt pr 
medlem, som kan dække udgifter til eksterne oplægsholdere. 
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Beslutning:

Majbritts indstilling følges og sendes videre til IKAs bestyrelse.

Tænketank om bæredygtighed
Sagsbehandler: 
Helle Bjerregaard og Mette Rich

Orientering om opstart af ny tænketank

Bilag:
Indstilling:
Beslutning:
Helle og Mette fortæller om en vellykket opstart af Tænketank for bæredygtighed. 

Det aftales:
Tænketanken for bæredygtighed kan få sager på dagsorden i IKAS Dialoggruppe 
således at Leverandørsiden på den vis kan inddrages eller høres i spørgsmål 
omkring bæredygtighed. 

EVT
Sagsbehandler: 
Alle

Felix spørger om det er ok at dele screenshots fra mødet på link In

Bilag:
Indstilling:
Beslutning:
Der gives tilsagn.

Kommende møder
Sagsbehandler: 
Majbritt Laurine Frødstrup
Næste møde

Møde i april 2021 holdes den 21. april 2021 hos Bent Brandt i Aarhus.   

Tema for næste møde: Distribution 

Hvem vil lægge hus til mødet i september 2021 – på Sjælland / København?

12-12- møde et booket i Gl Vindinge 25.-26. november 2021. 

Bilag:
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Indstilling:
Beslutning:

Mødet i september 2021 kan holdes hos Lyreco I Roskilde.  Majbritt og Jan aftaler 
en dato, som snarest meldes ud. 


